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Vraag om uitleg van mevrouw Bianca Debaets aan de heer Sven Gatz, collegelid bevoegd 

voor Onderwijs en Scholenbouw 

 

Onderwerp: De PISA 2022 resultaten in het Nederlandstalig onderwijs in Brussel 

___________________________________________________________________________ 

 

Mijnheer het collegelid, 

 

Iedere krant schonk begin december aandacht aan het feit dat de Vlaamse leerlingen nog nooit 

zo slecht scoorden op de PISA-testen. De PISA-testen voeren onderzoek naar het niveau van 

wiskunde, taal en wetenschappen bij leerlingen in 81 landen. De OESO-landen gingen er tussen 

2003 en 2022 gemiddeld 22 punten op achteruit, maar het Vlaamse onderwijs boette in dezelfde 

periode 52 punten in. Vergeleken met de vorige resultaten hebben de leerlingen in het Vlaams 

onderwijs gemiddeld een volledig schooljaar achterstand opgelopen.  

 

Vandaar dat ik u graag volgende vragen stel: 

 

 Zijn er scholen uit het Nederlandstalig onderwijs in Brussel die deel hebben genomen 

aan de PISA-testen? Hoe hebben deze scholen het ervan afgebracht en kan u hun 

resultaat afzetten tegen de gemiddelde score van Vlaanderen enerzijds en de scores van 

deelnemende scholen in Vlaamse (centrum)steden anderzijds? Welke tendens neemt u 

waar als u deze scores afzet tegen de vorige PISA-testen? 

 Welke verklaringen ziet u voor de resultaten van de deelnemende scholen in het 

Nederlandstalig onderwijs in Brussel en de waargenomen tendens? Kan u toelichten in 

welke mate u correlaties ziet met SES-kenmerken, de thuistaal en eventueel de 

coronacrisis?  

 Bent u hierover in overleg met de bevoegde Vlaamse minister enerzijds en het veld 

anderzijds?  

 Welke aanvullende maatregelen bestudeert u om de resultaten en de onderwijskwaliteit 

binnen Brussel te verhogen (of minstens te stabiliseren)? 

 

Ik dank u alvast voor uw antwoorden. 

 

Bianca Debaets 

 

 


